
Voorzitter, 

  

Het gaat goed met de economie. De werkloosheid neemt af en de jaarrekening over 2018 geeft een 

financieel rooskleurig beeld mede dankzij meevallers vanuit Den Haag. Het geld ‘klotst’ tegen de 

plinten en er wordt fors geïnvesteerd in de stad. Een naar buiten toe mooi beeld wat het college 

alleen maar accentueert in haar presentatie via de media.  Ook de fractie van GBG is blij met deze 

economische ontwikkeling maar vraagt zich af of dat positieve beeld voor iedereen in Gouda van 

toepassing is. 

De werkloosheid cijfers in Gouda dalen minder snel dan in de ons omliggende gemeenten. Onze 

bedrijfsterreinen staan nog voor een groot gedeelte leeg. Werkgelegenheid naar Gouda halen ook in 

deze economisch gunstige tijden blijkt voor dit college toch nog knap lastig. Er zijn veel te veel 

Goudse woningzoekenden ( circa 11.000 ) m.n. In de sociale huur en midden huur. En ondanks de 

bouw van veel woningen op onze schaarse grond wordt dit beeld er niet beter op. Meer sociale 

woningen in Westergouwe dan thans gepland verwachten wij concreet terug te zien in het beleid 

voor 2020 e.v. 

  

Naast het beeld van groei merken wij in onze stad een toename van onrust op het terrein van het 

sociaal domein. Doen wij het met de aanpak van de jeugdzorg wel goed genoeg, is niet sprake van 

een toenemende mate van vereenzaming en is de veiligheid in zijn algemeenheid niet een schijn 

veiligheid. Functioneren onze sociale teams wel naar behoren. Daar komt bij of het landelijk beeld 

van de toenemende afstand tussen Rijk en Arm ook niet in Gouda opgeld doet. 

Mijn fractie maakt zich ook zorgen over een ander fenomeen n.l. het niet hebben van vertrouwen in 

de overheid en m.n. de gemeentelijke overheid. Het beeld van vertrouwen kan alleen maar worden 

vergroot wanneer de gemeentelijke overheid ook transparant haar fouten erkent. 

  

Mijn fractie vindt het niet te begrijpen waarom in toenemende mate onderwerpen vertrouwelijk 

moeten worden besproken of stukken vertrouwelijk ter inzage worden gelegd. Het lijkt wel dat daar 

waar het mis gaat dit moet worden besproken in de vertrouwelijkheid opdat wij als raad er niet 

verder in het openbaar op kunnen ingaan. De Turfmarktkerk is zo’n voorbeeld waarbij bijna 

verkrampt door het college antwoord werd gegeven op de onze fractie gestelde vragen. Ook WOB-

verzoeken maken duidelijk dat openheid en transparantie een lastig dingetje is voor dit college. 

  

Voorzitter, raadsbreed werken als voorportaal voor een raadsbrede coalitie is nog steeds een doel 

waar mijn fractie naar streeft. Coalitie en oppositie zal wat ons betreft plaats moeten maken voor 

raadsbreed samenwerken. Dat GoPo en de SP zich uit alle raadsbrede werkgroepen hebben 

teruggetrokken en de Partij voor de Dieren afhaakt bij Energietransitie betreurt mijn fractie.  Maar de 

argumenten die daarvoor zijn aangedragen zijn wel zuiver.  Over de huidige werkwijze van 

raadsbreed werken in werkgroepen die niet openbaar zijn en waarbij samenwerken stopt bij de 

voordeur van het reguliere raadswerk zal wat ons betreft op korte termijn over gesproken moeten 

worden. Het is nog steeds een experiment waarin wij geloven maar dan zal er wel een andere 

houding naar elkaar moeten ontstaan. Een houding die gebaseerd is op vertrouwen en respect  en 

niet alleen in de raadsbrede werkgroepen maar ook hier in deze gemeenteraad.  Wanneer dat wel 

wordt uitgesproken maar niet zichtbaar wordt in de praktijk, hier in de raad, vragen wij om 

herziening van het experiment. 

Ook onze eigen rol als volksvertegenwoordiger en controlerend orgaan zullen wij onder de loep 

moeten nemen. Onze werkwijze uitmondend in vaak een Tsunami aan amendementen en moties 

maakt nog eens duidelijk dat wij, naar onze mening, op een andere manier om moeten gaan met de 



voorbereiding van stukken welke voor besluitvorming in de raad gereed moeten worden gemaakt. 

We zijn dan ook benieuwd naar de voorstellen om de werkwijze raad verder aan te passen. 

  

Voorzitter , ik gaf al aan dat het financieel niet slecht gaat met Gouda. Voor ons reden om nogmaals 

en wederom te wijzen op de veel te hoge lastendruk voor onze inwoners. Voor onze inwoners is 

Gouda een te dure stad. En nu het financieel beter gaat verwachten wij voor 2020 een verlaging van 

de lastendruk die proportioneel herkenbaar is voor onze inwoners. 

Daarnaast gaan wij er vanuit dat de raad sympathie heeft voor het verder verlagen van onze 

schuldpositie. Het verlagen van leningenplafond, zoals verwoord in het coaltieprogramma van 315 

miljoen euro, is niet meer actueel. Reden waarom wij de fractie uitnodigen/uitdaging/ vragen om in 

te stemmen met het idee (mogelijk verwoord in een motie) waarin wordt aangegeven dat het 

plafond wordt gebracht op € 295 miljoen per ultimo 2020 in plaats van 2022. (pag. 98). Graag een 

reactie van de overige fracties. 

 

Het aantal van 25 autobranden van de afgelopen maanden maakt nog eens duidelijk dat wij als 

samenleving kwetsbaar blijven wanneer onverlaten tot onacceptabele acties overgaan. Zonder het 

beeld van ‘ big brother is watching you’ op te roepen zal toch echt in het kader van de veiligheid 

meer toezicht en daadkracht moeten worden getoond bij de uitvoering van het veiligheidsbeleid. Het 

is voor een samenleving niet te accepteren dat eigendommen van particulieren worden vernield. Dat 

inwoners in ‘angst’ afwachten of hun eigendom wel veilig voor de deur geparkeerd staat. Een motie 

voor extra handhaving capaciteit zullen wij samen met de VVD opnieuw indienen. Maar ook de 

personele bezetting hier in huis zal daarbij moeten worden aangepast zowel kwantitatief als 

kwalitatief (motie). 

 

Tot slot voorzitter, met de kadernota schetst u een beeld van toekomstig te voeren beleid. Om dit 

beleid succesvol uit te voeren zal het vertrouwen van de inwoners in de politiek ook hier in Gouda 

substantieel moeten worden verbeterd. Een toezegging van uw college in november vorig jaar om in 

het voorjaar met de raad te praten over financiële besparingen is niet nagekomen. Een klassiek 

voorbeeld van hoe je niet met de gemeenteraad om moet gaan. Ook op dit punt verwachten wij 

ander beleid maar helaas hebben wij soms de indruk dat wel naar ons wordt geluisterd maar dat wij 

niet worden gehoord laat staan dat onze argumenten serieus worden genomen. In de laatst 

gehouden raadsvergadering werd dit opnieuw bevestigd. 

 

Wij blijven als GBG ons richten op beleid dat goed is voor de inwoners en ondernemers van Gouda en 

zullen in dat perspectief uw voorstellen in het najaar voor het beleid van 2019 afwachten. 

  

 

  

 


